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Ks. Kanonik Tadeusz Zab³ocki 
honorowym obywate l em So lca  
Kujawskiego, kolejne wyró¿nienia 
przyznawane przez radê miejsk¹  
medale  „Za zas ³ugi  d la  Solca  
K u j a w s k i e g o ”  o t r z y m a j ¹  S M  
Transportowiec, Alfons Domanowski, 
zespó³ ROAN. Tak zdecydowa³a rada 
miejska na swoim posiedzeniu 21 lutego 
br. Poza tym, radni podjêli uchwa³ê 
zatwierdzaj¹c¹ wysokoœæ op³at za wodê 
i œcieki, zdecydowali o zaci¹gniêciu 
po¿yczek termomodernizacyjnych, 
wyrazili równie¿ zgodê na zawarcie 
porozumienia miêdzygminnego w celu 
realizacji projektu „Przedszkolaki         
z naszej paki - upowszechnienie 
edukacji przedszkolnej warunkiem 
prawid³owego rozwoju dzieci poprzez 
tworzenie i wsparcie przedszkoli           
w  w o j e w ó d z t w i e  k u j a w s k o  -  
pomorskim.” 

UCHWA£Y
W 2004 r. rada podjê³a uchwa³ê            

o przyst¹pieniu do opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru w obrêbie ul. Strumykowej. By³y 
to grunty rolne, a mieszkañcy wnioskowali 
o przekszta³cenie na tereny budowlane. 
Procedura przygotowania planu zosta³a 
przeprowadzona, a rada przyjê³a go          
w stosownej uchwale. Od momentu 
wejœcia w ¿ycie uchwa³y, czyli 30 dniach 
od ukazania siê jej treœci w Dzienniku 
Urzêdowym Województwa Kujawsko  
Pomorskiego, mieszkañcy bêd¹ mogli 
przeznaczyæ dzia³ki pod budownictwo 
jednorodzinne i nieuci¹¿liwe us³ugi. 
Obszar objêty planem to oko³o 12 
hektarów, a koszt opracowania - 30 tys. z³. 
Nak³ady poniesione przez gminê mog¹ siê 
zwróciæ poprzez wp³atê przez w³aœcicieli 
dzia³ek renty planistycznej. Jest ona p³atna 
w momencie sprzeda¿y dzia³ki i wynosi 30 
proc. od wzrostu wartoœci gruntów, jednak 
wy³¹cznie w okresie do 5 lat po 
uchwaleniu planu. Po up³ywie 5  lat gmina 
nie mo¿e naliczyæ renty planistycznej.

Rada uchwali³a tak¿e wysokoœæ 
s t a w e k  z a  d o s t a r c z a n i e  w o d y                       
i odprowadzanie œcieków (tab. na str. 4).  

W stosunku do obecnie obowi¹zuj¹cych 
stawek cena metra szeœciennego wody 
wzroœnie o 9 gr, a œcieków o 45 gr, zatem 
³¹cznie stawki od 1 kwietnia br. wzrosn¹   

3o 54 gr za m  wody i œcieków. Przy 
za³o¿eniu œredniego miesiêcznego zu¿ycia 

3wody 3 m  i takiej samej iloœci 
odprowadzonych œcieków czteroosobowa 
rodzina zap³aci wiêcej o 6.48 z³ co w ci¹gu 
roku daje sumê 77,76 z³.

Kolejne uchwa³y podjête na lutowym 
posiedzeniu rady dotyczy³y zaci¹gniêcia 
po¿yczek z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Œrodowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu na termomodernizacjê 

Z PRZEWODNICZ¥CYM KOMISJI 
OPIEKI SPO£ECZNEJ, ZDROWIA          
I  O C H R O N Y  Œ R O D O W I S K A  
M A R I U S Z E M  D A M R A T E M  
ROZMAWIA  ZBIGNIEW STEFAÑSKI

- W³aœciwie trzy ró¿ne sfery, czy jest 
coœ, co je w ogóle ³¹czy?

- Wszystkie te elementy ³¹czy jedno-  
chêæ pracy dla ludzi. Opieka spo³eczna, 
s³u¿ba zdrowia i ochrona œrodowiska s¹ 
otwarte i ukierunkowane na cz³owieka. Na 
ka¿dym etapie zagadnienia te siê zazêbiaj¹ 
przez ludzi, z ludŸmi i dla ludzi.

- Wydaje mi siê, ¿e te trzy obszary, 
którymi zajmuje siê komisja nale¿¹ do 
najtrudniejszych. WeŸmy choæby opiekê 
spo³eczn¹. Jest grupa ludzi, która jest 
zmuszona  korzys taæ  z  pomocy  
spo³ecznej, z drugiej strony s¹ osoby, dla 
których jest to sposób na ¿ycie. Jak jest 
zdiagnozowana ta sytuacja?

- Pytanie bardzo trudne i chyba brak jest 
jednoznacznej odpowiedzi. Kiedyœ na 
spotkaniu komisji z przedstawicielami 
Miejsko - Gminnego Oœrodka Pomocy 

Spo³ecznej i Powiatowego Urzêdu Pracy 
zapyta³em jak to jest, ¿e bezrobocie          
w Solcu w znacz¹cy sposób siê 
zmniejszy³o, a klientów opieki spo³ecznej 
nie uby³o. Nie s¹ to naczynia po³¹czone. 
Poprawa na rynku pracy nie zawsze 
skutkuje zmniejszeniem klientów opieki 
spo³ecznej.

- Czêsto brakowa³o pieniêdzy 
przekazywanych z bud¿etu pañstwa na 
opiekê spo³eczn¹ i gmina musia³a do 
niektórych zadañ dop³acaæ. Jak jest 
obecnie?

- Sytuacja pod tym wzglêdem nie 
zmieni³a siê. MGOPS wci¹¿ przejmuje 

Dokoñczenie na str. 3

Dokoñczenie na str. 4/5

Trzy trudne
zagadnienia

XIII SESJA RADY MIEJSKIEJ

Wró¿nienia, taryfy i po¿yczki

8 marca
Swieto 

wszystkich
KOBIET
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1. Osiedle Rudy - 7 marca, godz. 17.00 (dworek w Rudach)
2. So³ectwo Przy³ubie - 10 marca, godz. 17.00 (œwietlica)
3. So³ectwo Kujawska - 11 marca, godz. 17.00 (œwietlica 
       „Jagódka”)
4. So³ectwo Chroœna - 13 marca, godz. 17.00 (œwietlica)
5. Osiedle Staromiejskie - 31 marca, godz. 17.00 (urz¹d miasta)
6. Osiedle Leœne - 1 kwietnia, godz. 18.00 (urz¹d miasta)
7. Osiedle Robotnicze - 2 kwietnia, godz. 17.00 (urz¹d miasta)
8. Osiedle Toruñskie - 8 kwietnia, godz. 17.30 (przedszkole 

„Promyczek”)

Terminy
spotkañ z mieszkañcami

Podczas spotkañ mo¿na porozmawiaæ z przedstawicielami w³adz miasta       
o bie¿¹cych problemach miasta, osiedla, so³ectwa.

Jeœli ktoœ nie przes³a³ jeszcze 
zeznania podatkowego zrobi to 
bezp³atnie korzystaj¹c z u³atwienia 
zaproponowanego przez I Urz¹d 
Skarbowy w Bydgoszczy we wspó³pracy 
z urzêdem miasta. 

Od 3 marca do 30 kwietnia w urzêdzie 
miasta mo¿na zostawiaæ rozliczenia 
podatkowe za 2007 r. w czynnym,             
w godzinach pracy UMiG, punkcie 
wydawania i przyjmowania zeznañ 
rocznych. Na parterze, obok punktu 
i n f o r m a c y j n e g o  p o j a w i ³ a  s i ê  
zaplombowana skrzynka, do której mo¿na 
wrzuciæ swojego PIT-a. Zeznania 
podatkowe bêd¹ sukcesywnie zawo¿one do 
I  U r z ê d u  S k a r b o w e g o .  P r z e d  
wype³nieniem formularzy podatkowych 
podstawowe informacje mo¿na uzyskaæ   
w punkcie informacyjnym urzêdu miasta. 
Tam te¿ s¹ dostêpne druki PIT-ów, a na 
tablicy informacyjnej znajduj¹ siê wzory 
wype³nionych deklaracji. Zachêcamy do 
skorzystania z tej formy przekazania PIT-
ów.  Wprawdzie  sk ³adaj¹c  swoje  
rozliczenie nie otrzymamy potwierdzenia, 
lecz urz¹d miasta i urz¹d skarbowy 
gwarantuj¹, i¿ przekazane w ten sposób 
PIT-y trafi¹ pod w³aœciwy adres, i co 
najwa¿niejsze -  bezp³atnie.

Szczegó³owe informacje dotycz¹ce 
rozliczenia podatku dochodowego od osób 
fizycznych mo¿na uzyskaæ telefonicznie  
w I Urzêdzie Skarbowym: 052  584  82  86 
w. 1083 (podatek od osób fizycznych nie 
prowadz¹cych dzia³alnoœci gospodarczej); 
052  584  82  86 w. 1018 (podatek od osób 
fizycznych prowadz¹cych dzia³alnoœæ 
g o s p o d a r c z ¹ ) ;  I z b i e  S k a r b o w e j                 
w Bydgoszczy: 052  585  62  35 (podatek 
od osób fizycznych nie prowadz¹cych 
dzia³alnoœci gospodarczej); 052  585  62  
36 (podatek od osób fizycznych 
prowadz¹cych dzia³alnoœæ gospodarcz¹). 
Informacjê telefoniczn¹ na temat rozliczeñ 
podatkowych mo¿na uzyskaæ tak¿e pod 
ogólnopolskim numerem telefonu 
Krajowej  Informacji  Podatkowej              
0 801 055 055 (z telefonu stacjonarnego) 
oraz (22) 330 0330 (z telefonu 
komórkowego). Do urzêdu skarbowego 
mo¿na dzwoniæ   w godzinach 7.15 - 15.15 
(poniedzia³ki, œrody, czwartki, pi¹tki)        
i 8.00 - 18.00 (wtorki), natomiast do izby 
skarbowej i informacji podatkowej  8.00 - 
15.00.

Przeœlij PIT za darmo

P r z e d s t a w i c i e l k i  I  U r z ê d u  
Skarbowego zostawi ³y  komplet  
podstawowych informacji w punkcie 
informacyjnym UMiG.

Trzy Doliny
Anna Szymañska - prezes, Tomasz 

Poraziñski - wiceprezes, Piotr £êgowski - 
sekretarz, Alina Pancer-Gutowska - 
skarbnik, Barbara Paliwoda, Patrycjusz 
Migawa oraz Iwona Skrzypiñska- 
c z ³ o n k o w i e ,  t o  s k ³ a d  z a r z ¹ d u  
Stowarzyszenia  Lokalna Grupa 
Dzia³ania „Trzy Doliny” powo³anego na 
zebraniu za³o¿ycielskim, które odby³o siê 
w naszym mieœcie  21 lutego br. 

Zanim jednak dosz³o do wyborów, Anna 
S z y m a n s k a ,  c z ³ o n k i n i  k o m i t e t u  
zalo¿ycielskiego przedstawi³a uczestnikom 
spotkania idee oraz cele statutowe LGD. 
Zebrani, reprezentujacy wszystkie gminy, 
które zglosi³y akces do stowarzyszenia, 

przyjeli statut, a nastêpnie wybrali zarz¹d 
stowarzyszenia. W sk³ad stowarzyszenia 
“Trzy Doliny” wchodz¹ przedstawiciele 
samorzadów, przedsiebiorców oraz 
organizacji spolecznych dzialajacych        
w siedmiu gminach powiatu bydgoskiego: 
Bia³ych B³otach, Dobrczu, Koronowie, 
Nowej Wsi Wielkiej, Osielsku, Sicienku      
i Solcu Kujawskim. Jednym z glównych 
zadañ statutowych jest opracowanie            
i realizacja lokalnej strategii rozwoju.

Najpierw podstawowe informacje, 
potem wybory.

 

 

20 lutego w Gimnazjum Publicznym nr 
2 odby³o siê spotkanie z m³od¹ soleck¹ 
poetk¹ Maj¹ Rodziewicz - Szynick¹. 
Uczniowie przeczytali kilka wierszy jej 
autorstwa. PóŸniej zaprezentowali w³asne 
kontynuacje utworów poetki .  Po 
wys³uchaniu uczniów autorka podzieli³a 
siê swoimi odczuciami, da³a wskazówki 

jak dalej tworzyæ. - Lubiê pisaæ tak, by 
ludzie nie musieli siê domyœlaæ, co 
chcia³am przekazaæ. Mo¿e to dlatego, ¿e 
sama nie lubi³am w szkole wierszy 
naszpikowanych metaforami - mówi³a 
poetka. Odpowiada³a tak¿e na pytania 
dotycz¹cej jej ¿ycia, pracy zawodowej. 
Spotkanie by³o naprawdê sympatyczne.

(ms)

Maja Rodziewicz - Szynicka (w œrodku) 

podczas wieczoru autorskiego w kawiarni 

artystycznej Wêgliszek w Bydgoszczy.
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Spotkanie
z poetk¹
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”Przy ul. Granicznej znajduje siê 
obiekt po by³ym pawilonie handlowym. 
O b i e k t  j e s t  n i e b e z p i e c z n y ,  
niezabezpieczony, umo¿liwiaj¹cy dostêp 
osobom postronnym, a jego stan stwarza 
zagro¿enie dla zdrowia i ¿ycia ludzkiego. 
Na terenie  tego  budynku osoby  
niepowo³ane wymontowuj¹ stolarkê 
okienn¹, elementy konstrukcji stalowych 
noœnych, co mo¿e doprowadziæ do 
katastrofy budowlanej. W³aœciciel nie 
dope³niaj¹c ci¹¿¹cego na nim obowi¹zku 
utrzymania budynku w nale¿ytym stanie 
oraz nie zabezpieczaj¹c przed dostêpem 
osób trzecich sprowadza bezpoœrednie 
niebezpieczeñstwo zdarzenia, które 
zagra¿a zdrowiu lub ¿yciu wielu ludzi.       
Z uwagi na to, ¿e przytoczone powy¿ej 
okolicznoœci uprawdopodobniaj¹ fakt 
dokonania przestêpstwa wnosimy              
o  w s z c z ê c i e  i  p r z e p r o w a d z e n i e  
postêpowania w niniejszej sprawie.” To 
treœæ doniesienia do prokuratury z³o¿onego 
przez gminê.

Od d³u¿szego czasu mieszkañcy, radni, 
zarz¹d osiedla zastanawiali siê, jak 
zminimalizowaæ zagro¿enie stwarzane 
przez budynek po dawnym pawilonie 
handlowym na Osiedlu Toruñskim. 

Podczas jednego ze spotkañ zarz¹du 
osiedla z mieszkañcami oraz na sesji rady 
miejskiej zaproponowano by mieszkañcy 
napisali petycjê do nadzoru budowlanego, 
gminy, prokuratury o podjêcie dzia³añ 
zmierzaj¹cych do wymuszenia na 
w³aœcicielu zabezpieczenie obiektu.         
W pewnym momencie okna zabito p³ytami 
wiórowymi, ale dewastacja trwa. 
Demontowane s¹ elementy wewn¹trz 
b u d y n k u ,  ³ ¹ c z n i e  z  e l e m e n t a m i  
konstrukcyjnymi. 

Na pocz¹tku lutego odby³o siê 
spotkanie, w którym uczestniczyli 
przedstawiciele powiatowego inspektoratu 
nadzoru budowlanego, rady miejskiej         
i urzêdu miasta. Ustalono, ¿e powiatowy 
inspektorat bêdzie  d¹¿y³ do wydania 
decyzji na rozbiórkê pawilonu, najpierw 
jednak chce wydaæ tymczasow¹ decyzjê 
nakazuj¹c¹ zabezpieczenie obiektu poprzez 
zamurowanie okien, ¿eby uniemo¿liwiæ 
dalsz¹ dewastacjê od œrodka. Koszt na dziœ  
to kwota ponad 35 tys. z³.

P o d c z a s  s p o t k a n i a  b u r m i s t r z  
zobowi¹za³ siê do wyst¹pienia do 
p r o k u r a t u r y  z  z a w i a d o m i e n i e m                   
o pope³nieniu przestêpstwa. Tak te¿ siê 
sta³o. Pismo zosta³o wys³ane 12 lutego.

Doniesienie do prokuratury

zadania, które kiedyœ nie nale¿a³y do 
gminy, ani do oœrodka pomocy, jak choæby 
œwiadczenia alimentacyjne. Na to 
wprawdzie jest dotacja, ale trudno 
przewidzieæ, jak bêdzie w przysz³oœci. 
Podobnie jest z finansowaniem Warsztatu 
Terapii Zajêciowej. Kiedyœ w ca³oœci 
dzia³alnoœæ WTZ finansowa³ Pañstwowy 
F u n d u s z  R e h a b i l i t a c j i  o s ó b  
Niepe³nosprawnych, teraz PFRON powoli 
wycofuje siê i ceduje utrzymanie WTZ na 
barki gminy. Sporo dotacji idzie na pomoc 
dla najubo¿szych m.in. zapewnienie 
posi³ków dla dzieci w szko³ach.

- Z ochron¹ œrodowiska jest te¿ 
podobnie. Ja widzê same problemy, 
choæby dzikie wysypiska œmieci, 
koniecznoœæ oszczêdzania wody pitnej, 
segregacja odpadów.

- Ochrona œrodowiska ma wp³yw na 
nasze dalsze ¿ycie, wiêcej, na ¿ycie 
nastêpnych pokoleñ. Je¿eli my nie 
zadbamy o œrodowisko, z czasem bêdzie 
coraz gorzej. JeŸdzimy do innych krajów    
i zapewne nigdzie nie mo¿na spotkaæ 
takich dzikich wysypisk jak w Polsce. 
Przynajmniej ja nie zauwa¿y³em. Bêd¹c   
w Czechach widzia³em na ka¿dym 

trawniku woreczki na psie odchody. Nie 
wiem, czy u nas by siê osta³y. Myœlê, ¿e to 
problem bardziej mentalnoœciowy.

- Rozwi¹zaniem by³by tzw. podatek 
œmieciowy?

- W czêœci pewnie tak, ale nie wydaje 
mi siê, by sytuacja z tego powodu 
poprawi³aby siê radykalnie, z dnia na 
dzieñ. Wystarczy popatrzeæ jak s¹ 
segregowane œmieci. Sto osób robi to 
dobrze, a wystarczy, ¿e znajdzie siê jedna, 
która na przekór wszystkim wrzuci 
niesegregowane œmieci do pojemnika        
i ca³y wysi³ek pozosta³ej setki idzie na 
marne. Mimo wszystko uwa¿am, ¿e 
segregacjê odpadów nale¿y wspieraæ.

- A ochrona zdrowia?
- Jest to bardzo obszerny temat. 

Komisja nie zajmuje siê dostêpnoœci¹ 
us³ug, ich jakoœci¹, liczb¹ lekarzy, 
zatrudnieniem, gdy¿ jest to domena 

dyrektorów placówek i ewentualnie rady 
spo³ecznej przychodni. My skupiamy siê 
g³ównie na profilaktyce zdrowotnej, czyli 
na tym, co w ca³oœci lub czêœciowo 
finansuje gmina oraz na czynnikach, które 
mog¹ mieæ wp³yw na nasze zdrowie na 
przyk³ad. Zanieczyszczenie powietrza. . 
Profilaktyka jest bardzo istotna. Dla 80 
proc. Australijczyków, u których wczeœnie 
wykryto czerniaka z³oœliwego jest to krótki 
epizod  wycina siê go i o problemie mo¿na 
zapomnieæ. U nas jest bardzo wysoka 
œmiertelnoœæ. Kolejna sprawa dotyczy raka 
¿o³¹dka. W latach 70. W Japonii by³ on 
przyczyn¹ bardzo wysokiej œmiertelnoœci  
i rz¹d zdecydowa³ o wprowadzeniu 
gastroskopii do ka¿dego gabinetu 
lekarskiego. W przeci¹gu dziesiêciu lat 
œmiertelnoœæ spad³a dziesiêciokrotnie. 
Taka jest si³a profilaktyki. Amerykanie 
uwa¿aj¹, ¿e ka¿dy dolar wydany na 
p r o f i l a k t y k ê ,  t o  c z t e r y  d o l a r y  
zaoszczêdzone na leczeniu. My nie 
jesteœmy tacy bogaci, ale wiemy dok¹d 
zmierzaæ.

- Wszystko sprowadza siê wiêc do 
pieniêdzy. Komisja poprzez bud¿et ma 
mo¿liwoœæ kreowania tych sfer 
dzia³alnoœci, którymi siê zajmuje. Na co 
staracie siê zwracaæ szczególn¹ uwagê, 
¿eby jakieœ tematy nie zosta³y pominiête.

- Rozdzia³ tych œrodków jest w miarê 
sprawiedliwie roz³o¿ony. Gdybyœmy 
chcieli przesun¹æ pieni¹dze w bud¿ecie 
tzn. komuœ daæ, to komuœ musimy zabraæ,  
a nie ma komu, bo w stosunku do potrzeb 
pieniêdzy jest zawsze za ma³o. Na opiekê 
spo³eczn¹ przyda³oby siê dwa razy wiêcej 
pieniêdzy, ni¿ przeznaczamy obecnie. To 
samo dotyczy ochrony œrodowiska, ¿e       
o s³u¿bie zdrowia nie wspomnê.               
W bud¿ecie jest okreœlona suma do 
dyspozycji i te trzeba odpowiednio 
podzieliæ. Nale¿a³oby wiêc dbaæ o to, ¿eby 
pieniêdzy w bud¿ecie by³o jak najwiêcej    
i ¿eby jak najwiêcej mo¿na by³o dzieliæ.

- Najwa¿niejsze problemy stoj¹ce 
przed komisj¹ w tym roku to?

- Chcemy przeanalizowaæ dzia³alnoœci 
przychodni tzn. wysokoœci kontraktu         
z narodowym Funduszem Zdrowia. 
Bêdz iemy s iê  za jmowaæ  t ak imi  
zagadnieniami jak: zabezpieczenie 
œwiadczeñ medycznych w 2008 r., przede 
wszystkim zapewnieniem ca³odobowej 
opieki. W Solcu dosz³o do porozumienia 
miêdzy Miejsko - Gminn¹ Przychodni¹ 
Zdrowia i Przychodni¹ Rodzinn¹               
i wszyscy pacjenci maj¹ œwiadczon¹ 
ca³odobowa pomoc ambulatoryjn¹           
w MGPZ, aczkolwiek opiekê tê 
zapewniaj¹ lekarze z obu przychodni. 
Chcemy przyjrzeæ siê funkcjonowaniu 
W T Z ,  Œ r o d o w i s k o w e g o  D o m u  
Samopomocy, a tak¿e oceniæ sytuacjê 
sanitarno - epidemiologiczn¹ w gminie. 
Komisja chce równie¿ aktywnie w³¹czyæ 
siê w przeprowadzenie dorocznej akcji 
sprz¹tania œwiata.

Trzy trudne zagadnienia

Dokoñczenie ze str. 1 O c h r o n a  
œrodowiska ma 
wp³yw na nasze 
da l sze  ¿yc i e ,  
wiêcej, na ¿ycie 
n a s t ê p n y c h  
pokoleñ.
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Lp. Taryfowa grupa Wyszczegÿól nienie Jednostka            Cena  

  odbiorców          miary netto z VAT  

1. Gospodarstwa  Cena za 1 m3       

  domowe, odbiorcy dostarczonej  wody z³/ m3 2,06 2,20 
  przemys³owi i pozostali        

2.  Gospodarstwa  Cena za 1 m3       
  domowe, odbiorcy odprowadzenia œcieków z³/m3 3,52 3,77 

  przemys³owi i pozostali        

Razem 1 m3 5,58 5,97     
 Tab.1  Wysokoœæ cen za dostarczon¹ wodê i odprowadzenie œcieków

Przedszkola Promyczek (360 tys. z³), 
oficyny przy ul. Bydgoskiej 2 (160 tys. z³), 
budynku przy Pl. Jana Paw³a II 7A (160 tys. 
z³). Przewidywany ³¹czny koszt tych 
inwestycji wynosi 850 tys. z³, zatem 
po¿yczki pokryj¹ 80 proc. kosztów.          
W 2008 r., na mocy uchwa³y rady, udzieli 
powiatowi  bydgoskiemu pomocy 
finansowej w wysokoœci 35 tys. z³ na 
p o k r y c i e  k o s z t ó w  p r o w a d z e n i a  
zamiejscowego oœrodka rejestracji 
pojazdów w UMiG. Ponadto radni wyrazili 
zgodê na zawarcie miêdzygminnego 
porozumienia w celu realizacji projektu 
„Przedszkolaki z naszej paki”. Swój akces 
do projektu zg³osi³o 15 gmin z naszego 
województwa. Ewentualne œrodki 
pozyskane z Programu Operacyjnego 
Kapita³ Ludzki w zale¿noœci o potrzeb 
konkretnych gmin bêd¹ przeznaczone na 
t w o r z e n i e  n o w y c h  p r z e d s z k o l i ,  
wyd³u¿enie godzin funkcjonowania 
istniej¹cych placówek, zatrudnienie 
dodatkowego personelu, finansowanie 
dodatkowych zajêæ dla przedszkolaków.

INTERPELACJE I WNIOSKI
Radni z³o¿yli szereg interpelacji 

dotycz¹cych m.in. mo¿liwoœci zmiany 
zapisów regulaminu utrzymania czystoœci  
i porz¹dku na terenie gminy, który 
nakazywa³by koniecznoœæ opró¿niania 
pojemników nie rzadziej ni¿ raz                
w miesi¹cu, a nie tak jak obecnie dwa razy, 
poniewa¿ prowadzona w domkach 
jednorodzinnych segregacja odpadów 
powoduje, i¿ pojemniki tak szybko siê nie 
zape³niaj¹ (Krystyna Nowakowska); 
planów zwi¹zanych z budow¹ parkingu      
i  zatoki autobusowej przy nowo 
budowanym Polo Markecie (Beata 
Pietruszyñska); problemu z wywózk¹ 
œmieci przez w³aœciciela sklepu przy ul. 
S³owackiego (Mariusz Zamorowski); 
doprowadzenia wodoci¹gu do Osiedla 
Rudy (Wojciech Ró¿añski); realizacji 
p l anów budowy tune lu  (Micha ³  
Ku l igowsk i ) ;  doœwie t l en ia  u l i c ,  
szczególnie nowopowstaj¹cych przy 
domkach jednorodzinnych (Jerzy Nowak). 
W ramach tego punktu obrad Alicja ̄ aguñ, 
przewodnicz¹ca komisji edukacji, kultury  
i sportu przedstawi³a sprawozdanie z pracy 
komisji w 2007 r.

Barbara Bia³kowska, pe³nomocnik 
burmistrza poinformowa³a, ¿e urz¹d 
przeanal izuje  mo¿l iwoœæ  zmiany 
regulaminu utrzymania czystoœci. Jednak  
z prowadzonych obserwacji wynika, ¿e 
obecna czêstotliwoœæ wywozu œmieci        
z gospodarstw domowych wcale nie jest 
zbyt du¿a,  poniewa¿ na terenie,  
s z c z e g ó l n i e  o s i e d l a  d o m k ó w  
jednorodzinnych, powstaj¹ ci¹gle dzikie 
wysypiska. - Nie s¹dzê, ¿eby mieszkañcy 
bloków wyrzucali œmieci do lasu, skoro 
mog¹ je bez przeszkód wynieœæ do 
pojemnika na swoim osiedlu. By³oby to 
dzia³anie irracjonalne - przekonywa³a      
B. Bia³kowska. Rocznie z dzikich 

wysypisk gmina wywozi na swój koszt 
kilkadziesi¹t ton odpadów. Je¿eli chodzi    
o sklep spo¿ywczy przy ul. S³owackiego, 
to jego w³aœciciel ma zawart¹ umowê na 
wywóz œmieci. Odpowiadaj¹c na pytanie 
dotycz¹ce Polo Marketu, Teresa Substyk, 
zastêpca burmistrza powiedzia³a, ¿e prawo 
budowlane nak³ada obowi¹zek wykonania 
przy markecie odpowiedniej liczby miejsc 
parkingowych, wynika to równie¿ z prawa 
budowlanego. -  Podczas spotkañ                
z przedstawicielami firmy uzgodniliœmy, 
¿e ma zostaæ wybudowana zatoka 
autobusowa. Ustalenie to znalaz³o wyraz  
w projekcie budowlanym. Je¿eli chodzi     
o wyburzenie starego pawilonu, mo¿e siê 
tak staæ, ¿e firma go wykorzysta w inny 
sposób, jednak nie zwalnia to jej                 
z obowi¹zku zapewnienia odpowiedniej 
liczby miejsc parkingowych - podkreœli³a 
T. Substyk.

Projekt budowy tunelu nie jest jeszcze 
zakoñczony z dwóch wzglêdów. Termin siê 
wyd³u¿y³ poniewa¿ gmina chcia³a uzyskaæ 
decyzjê o obni¿eniu skrajni tunelu tj. 
odleg³oœci od góry drogi do dolnej czêœci 
sklepienia tunelu ( z 4,6 do 3,7 m) oraz 
bezpodsypkowym u³o¿eniu torów na 
wiadukcie. W tej drugiej sprawie nie uda³o 
siê uzyskaæ zgody PKP, natomiast             
w sprawie skrajni czekamy na odpowiedŸ 
ministerstwa infrastruktury. Pismo             
z pozytywn¹ opini¹ zarz¹du dróg 
wojewódzkich zosta³o wys³ane. Decyzja 
ministerstwa umo¿liwi zakoñczenie 
projektowania. T. Substyk wyjaœni³a 
dlaczego te dwie sprawy by³y tak istotne:    
- W obrêbie planowanego tunelu wody 
gruntowe maj¹ bardzo wysoki poziom, st¹d 
k o n i e c z n o œ æ  w y k o n a n i a  w a n n y  
¿elbetowej. Im ni¿szy tunel, tym wanna 
mo¿e byæ krótsza, co w konsekwencji 
zmniejsza koszty budowy.

Zakoñczenie projektu to jedno,             
a pozyskanie œrodków na ten cel, to sprawa 
kolejna. Mówi³ o tym burmistrz Antoni 
Nawrocki. - Nawet gdybyœmy uzyskali 
piêædziesiêcioprocentowe dofinansowanie 
w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Œrodowisko, trzeba bêdzie 
zapewniæ drug¹ po³owê. Jak wiadomo 
projekt budowy szybkiej kolei, w którym 
zak³adano równie¿ wybudowanie tunelu  
w Solcu, nie znalaz³ siê ostatecznie na 
liœcie projektów kluczowych i jest jedynie 
mo¿liwoœæ wystartowania w konkursie. 
Czy z sukcesem? Na razie w urzêdzie 
marsza³kowskim nie zapad³y decyzje        

o wziêciu udzia³u w konkursie. Sytuacja 
nie jest wiêc prosta.Jedna z interpelacji 
dotyczy³a oœwietlenia miasta. O sprawie 
mówi³a T. Substyk, zwracaj¹c uwagê na 
nie³atw¹ wspó³pracê w tym zakresie          
z energetyk¹. Burmistrz doda³, ¿e tam, 
gdzie tylko bêdzie to mo¿liwe miasto 
zamierza projektowaæ w³asn¹ sieæ 
energetyczn¹ i linie oœwietleniowe. Z kolei 
Jan Gapski, prezes Zak³adu Gospodarki 
Komunalnej odpowiedzia³ na pytanie       
o wodoci¹g do Rud. - Badaliœmy jakoœæ 
wody w ujêciu na Rudach. Okaza³o siê, ¿e 
jest ona dobra do picia, dlatego 
przesunêliœmy realizacjê tego zadania.

O OGNIU 
Radni, przedstawiciele stra¿y po¿arnej, 
policji mówili o sytuacji, która jest 
zwi¹zana z aresztowaniem cz³onków OSP 
podejrzewanych o dokonywanie podpaleñ 
na terenie naszej gminy. Wszystkie osoby 
zabieraj¹ce g³os zgodnie stwierdzi³y, ¿e 
sta³o siê coœ niedobrego i nale¿y 
spróbowaæ zapobiec takim sytuacjom      
w przysz³oœci. Wiadomo, wszêdzie siê 
taka sytuacja mo¿e zdarzyæ, sztuka jednak 
w tym, ¿eby umieæ wyjœæ z tego 
niew¹tpliwie trudnego po³o¿enia. 
Zastanawiano siê nad mo¿liwoœci¹ 
u d z i e l e n i a  s z e r s z e g o  w s p a r c i a  
psychologicznego stra¿akom, którzy 
uczestnicz¹c w akcjach ratunkowych maj¹ 
czêsto do czynienia z drastycznymi 
okolicznoœciami ró¿nych zdarzeñ, 
szczególnie wypadków komunikacyjnych. 
Zgodnie twierdzono, i¿ nale¿y zachowaæ 
spokój, staraæ siê uspokoiæ atmosferê. - To 
nie tylko sprawa stra¿y, to sprawa nas 
wszystkich - podkreœli³ Boles³aw 
Boczkaja ,  przewodnicz¹cy rady.                 
- Szczególnie w takiej sytuacji trzeba 
wesprzeæ stra¿aków. Zachowajmy 
szacunek dla tego, co robi nasza OSP          
i przez wiele pokoleñ robi³a dobrego dla 
miasta. - Straciliœmy twarz, jest plama na 
honorze i  bêdziemy mo¿e przez 
nastêpnych 120 lat pracowaæ, aby tê twarz 
odzyskaæ -  powiedzia³  Zygmunt 
So³tyszewski, prezes zarz¹du soleckiej 
OSP. Chocia¿ wyraŸnie podkreœli³, i¿ 
sprawa dotyczy czterech osób, obecnie 
zawieszonych cz³onków OSP, spoœród stu 
stra¿aków dzia³aj¹cych w soleckiej 
jednostce, przekaza³ wyrazy ubolewania 
za to, co siê wydarzy³o i przeprosi³ 
wszystkich mieszkañców gminy.

I O WODZIE
Przygotowanie i rozpowszechnienie 

akcji oszczêdzania wody zaproponowa³a 
Beata Pietruszyñska. Pomys³ zrodzi³ siê po 
analizie zestawieñ zu¿ycia wody 
przygotowanych przez ZGK: - Prognozy 
d³ugoterminowe dla Polski na okres od 
marca do sierpnia przewiduj¹ wyst¹pienie 

Dokoñczenie ze str. 1

XIII SESJA RADY MIEJSKIEJ

Wró¿nienia, taryfy i po¿yczki
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d³ugotrwa³ej suszy. Mo¿e warto by³oby 
uœwiadomiæ mieszkañcom, ¿e wodê nale¿y 
oszczêdzaæ nie tylko dziœ, jutro, pojutrze, 
ale równie¿ dla przysz³ych pokoleñ. Mo¿e 
warto by zacz¹æ od najm³odszych              
w przedszkolach, szko³ach. Klub 
Soleckiego Forum Prawicy jest gotów 
sfinansowaæ nagrody w konkursach 
organizowanych dla najm³odszych. 
Powinniœmy uczyæ siê oszczêdzania wody. 
Jan Gapski, prezes ZGK zadeklarowa³, ¿e 
zak³ad w³¹czy siê do akcji, przedstawi 
równie¿ swoje pomys³y zwi¹zane               
z oszczêdzaniem wody. Podkreœli³ te¿, ¿e   
w Solcu jest dobra woda pitna. Po 
wybudowaniu stacji uzdatniania jej jakoœæ 
siê poprawi, to zobowi¹zuje, by tê dobr¹ 
wodê oszczêdzaæ dla przysz³ych pokoleñ.  
Do utrzymania zieleni, czy produkcji 
szkoda wody pitnej, któr¹ mamy               
w kranach. Byæ mo¿e warto w inny sposób 
zapewniæ wodê na te cele. Ostatecznie 
ustalono, ¿e do koñca maja nale¿y 
skonkretyzowaæ propozycje dotycz¹ce 
przeprowadzenia akcji oszczêdzania wody.

PISMO Z IPN
Pod koniec stycznia do rady wp³ynê³o 

pismo z Instytutu Pamiêci Narodowej       
w sprawie zmiany nazw niektórych ulic     
w naszym mieœcie. Przewodnicz¹cy rady 
Boles³aw Boczkaja poinformowa³ o tym 
podczas sesji. Jednoczeœnie przekaza³ 
przedstawicielom klubów radnych              
i  radnym niezrzeszonym materia³ 
analityczny zawieraj¹cy zestawienie liczby 
mieszkañców, kosztów, opiniê prawn¹ oraz 
wyniki konsultacji i decyzji rady z 1996 r., 
kiedy radni rozwa¿ali wniosek o zmianê 
nazw ulic. W piœmie do³¹czonym do tych 
materia³ów przewodnicz¹cy rady zwróci³ 
siê o wyra¿enie pisemnej opinii w sprawie 
zmiany nazw ulic, co bêdzie podstaw¹ do 
dalszych decyzj i  rady miejskiej .  
Przewodnicz¹cy IPN apeluje o zamianê 
nazw trzech ulic: ul. Hanki Sawickiej, ul. 
22 Lipca i ul. 23 Stycznia.

Przeprowadzka
Od 25 marca wszystkie sprawy 

zwi¹zane z  utrzymaniem dróg,  
decyzjami i zezwoleniami dotycz¹cymi: 
lokalizacji i umieszczania w pasie 
drogowym urz¹dzeñ niezwi¹zanych       
z potrzebami zarz¹dzania drogami lub 
potrzebami ruchu drogowego (tj. sieci 
e n e r g e t y c z n y c h ,  g a z o w y c h ,  
kanal izacyjnych);  zajêc ia  pasa  
drogowego; lokalizacji zjazdów z dróg 
gminnych; zezwoleñ na organizacje 
i m p r e z  m a s o w y c h ,  w y d a w a n i a                  
i przed³u¿ania licencji na przewóz 
taksówkami osobowymi oraz na 
regularne i nieregularne zbiorowe 
przewozy osób, jak równie¿ zg³aszanie 
awarii drogowych i oœwietlenia oraz 
w s z y s t k i c h  s p r a w  z w i ¹ z a n y c h                  
z  utrzymaniem miasta ochron¹ 
œrodowiska (wycinka drzew, decyzje 
œrodowiskowe) i rolnictwem bêdzie 

mo¿na za³atwiaæ w budynku po 
dawnym ambulatorium przy ul. 
Toruñskiej 8. Tam w³aœnie przeniesiony 
bêdzie Wydzia³ Utrzymania Miasta tj. 
Referat Gospodarki Komunalnej            
i  Referat Ochrony Œrodowiska                
i Rolnictwa.

Humanitarne wsparcie
Wojewoda kujawsko - pomorski 

zwróci³ siê z proœb¹ o udzielenie wsparcia 
w  d z i a ³ a n i a c h  h u m a n i t a r n y c h  
prowadzonych przez polskich ¿o³nierzy 
pe³ni¹cych misjê poza granicami naszego 
kraju. Dla bezpieczeñstwa i powodzenia 
ich dzia³añ wa¿ne jest poparcie ludnoœci 
kraju, w którym przebywaj¹. W³aœnie ona 
oczekuje od polskiego wojska pomocy     
w edukacji, rozwoju nauki, ale tak¿e 
pomocy humanitarnej. Dlatego mo¿emy 
pomóc przekazuj¹c na potrzeby placówek 
o œ w i a t o w y c h  z n a j d u j ¹ c y c h  s i ê                  
w niebezpiecznych rejonach œwiata 
nieu¿ywanej, oryginalnie zapakowanej 
odzie¿y, pomocy i przyborów szkolnych 
oraz zabawek. Dary mo¿na przekazywaæ 
do Miejsko  Gminnego Oœrodka Pomocy 
Spo³ecznej (ul. 29 Listopada).

Nagrody marsza³ka
Rozpoczê³a siê VIII edycja konkursu 

o Nagrody Marsza³ka Województwa 
Kujawsko  Pomorskiego dla autorów 
szczególnych osi¹gniêæ w gospodarce, 
r o l n i c t w i e ,  n a u c e  i  p o s t ê p i e  
technicznym, kulturze, ochronie 
zdrowia, ochronie œrodowiska, polityce 
s p o ³ e c z n e j  o r a z  k o m u n i k a c j i  
spo³ecznej. Regulamin konkursu oraz 
wzory wniosków s¹ dostêpne na 
w w w . k u j a w s k o - p o m o r s k i e . p l                
w zak³adce „Konkursy”. Dodatkowych 
i n f o r m a c j i  m o ¿ n a  z a s i ê g n ¹ æ                   
w  D e p a r t a m e n c i e  P r o m o c j i ,  
W s p ó ³ p r a c y  M i ê d z y n a r o d o w e j                 
i Informacji Urzêdu Marsza³kowskiego  
tel. 056  62  18  410.

Sprawny dojazd
Do 31 marca br. w Oddziale 

Kujawsko-Pomorskim Pañstwowego 
F u n d u s z u  R e h a b i l i t a c j i  O s ó b  
Niepe³nosprawnych mo¿na sk³adaæ 
wnioski w ramach programu „Sprawny 
dojazd - pomoc w nabyciu przez osoby 
niepe³nosprawne samochodu osobowego 
oraz uzyskania prawa jazdy kategorii B.” 
Druki wniosków dostêpne s¹ na 
www.pfron.org.pl

W skrócie

Na razie trwaj¹ prace w Parku Jurajskim, ale to, co widaæ ju¿ zachêca do 
odwiedzin w maju, kiedy park dinozaurów rozpocznie dzia³alnoœæ. Oprócz 
muzeum i œcie¿ki dydaktycznej bêdzie tak¿e zaplecze gastronomiczne i plac 
zabaw dla dzieci. 

Ka¿de hobby kosztuje. Wie to ka¿dy, 
równie¿ wêdkarze. Zarz¹d Soleckiego Ko³a 
Polskiego Zwi¹zku Wêdkarskiego poda³ 
wysokoœæ tegorocznych op³at za wêdkowanie: 
sk³adka cz³onkowska normalna (57 z³), ulgowa 
(28 z³), uczestnika (14 z³); sk³adka okrêgowa 
normalna (110 z³), ulgowa (65 z³), m³odzie¿owa 

(30 z³), normalna na jedno ³owisko (85 z³), 
ulgowa na jedno ³owisko (55 z³). Natomiast za 
wêdkowanie na Wisle nale¿y zap³aciæ: 
wêdkowanie z brzegu (dwie wêdki  100 z³) , 
ulgowa (65 z³), ulgowa dla wêdkarzy powy¿ej 
70 roku zycia (42 z³), m³odzie¿owa (30 z³), 
po³ów spinningiem (45 z³), wêdkowanie z ³odzi 
(60 z³). Wêdkarze, którzy op³aca sk³adkê 
nizinn¹, za wêdkowanie na Wiœle zap³ac¹ 60 z³. 
Op³aty te obowi¹zuj¹ w ca³ym okrêgu 
bydgoskim. 

Bli¿sze informacje mo¿na uzyskaæ pod 
numerem tel. 052 387 14 94 lub 0 660 711 469.

Op³aty
za wêdkowanie
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Soleckie Centrum Kultury

To has³o w zasadzie t³umaczy wszystko, 
ale rozwiñmy. W dniach 18 i 19 kwietnia 
2008 r SCK organizuje imprezê taneczn¹ 
pn.„WIRUJ! - NIE ŒWIRUJ!”, czyli 
Ogólnopolskie Spotkania Mi³oœników 
Break Dance.

To wspania³a impreza dla m³odzie¿y, 
dla której taniec jest form¹ samorealizacji    
i pewnego rodzaju sposobem na ¿ycie        
w „blokowiskach”. Organizuj¹c tego typu 
imprezê wychodzimy naprzeciw jej 
potrzeb, pokazuj¹c ¿e nadmiar energii, 
narastaj¹c¹ agresjê mo¿na spo¿ytkowaæ    
w bardzo ciekawy i twórczy sposób. 

„WIRUJ -  NIE ŒWIRUJ!”  to  
dwudniowa impreza taneczna, w której 
organizatorzy chc¹ propagowaæ taniec       
w bardzo szerokim znaczeniu tego s³owa  
od  tañca  towarzyskiego  poprzez  
dyskotekowy do break dance. W pierwszym 
dniu nazwanym „ŒWIÊTEM TAÑCA do 

udzia³u zapraszamy soleck¹ m³odzie¿, 
która weŸmie udzia³ w konkursie 
tanecznym z podzia³em na ró¿ne kategorie 
wiekowe i taneczne.

W drugim dniu na Ogólnopolskie 
Spotkania Mi³oœników Break Dance 
przyjad¹ do Solca tancerze z ca³ej Polski. 
Bêd¹ oni prezentowaæ taniec - break dance 
w ró¿nych kategoriach: formacje taneczne, 
taniec solowy i tzw. „Bitwê o Miasto„ - 
czyli walkê taneczn¹ o miano najlepszej 
grupy tanecznej z danego miasta. 
Wszystkie prezentacje oceniaæ bêdzie 
profesjonalne jury, a nagrody warte s¹ 
grzechu…powiedzmy  tañca. Podczas 
imprezy na szerok¹ skalê bêdzie 
prowadzona akcja uœwiadamiaj¹ca wp³yw 
na zdrowie ró¿nego rodzaju u¿ywek. 

Zapisy, informacje i konsultacje ju¿ od 
teraz do koñca marca w Soleckim Centrum 
Kultury  pokój 110  tel. 052 387 9824.

Wiruj - nie œwiruj!

o najstarsza i najszlachetniejsza 
o g ó l n o p o l s k a  a k c j a  Tpopularyzuj¹ca kulturê ¿ywego 

s³owa. Ogólnopolski Konkurs Recytatorski 
rozgrywany jest po raz 53. i bior¹ w niej 

udzia³ setki tysiêcy osób, zafascynowanych 
literatur¹ i teatrem  bez wzglêdu na wiek     
i miejsce zamieszkania. Jak co roku, nie 
zabraknie w nim solecczan. Soleckie 
Centrum Kultury organizuje 27 marca        
o godz. 17.00 eliminacje miejskie, by 
wy³oniæ i  nagrodziæ naj lepszych 
recytatorów, którzy bêd¹ reprezentowaæ 
nasze miasto na wy¿szych szczeblach 
konkursu. Zapisy, informacje oraz 
konsultacje potrwaj¹ do 20 marca              
w Soleckim Centrum Kultury - Alicja 
Zielas, pokój 110, telefon 052 387 9824.

¯ywe s³owo

Konkurs
plastyczny

Soleckie Œwiêto Tañca -  „WIRUJ! - 
NIE ŒWIRUJ!” jest wspania³ym tematem 
dla plastyków amatorów. Dlatego w³aœnie 
og³aszamy konkurs plastyczny na 
wykonan¹ w dowolnej technice i formacie 
pracê plastyczn¹ wokó³ has³a: „Lepiej 
tañczyæ, graæ i œpiewaæ  ni¿ piæ, paliæ, 
æpaæ i …umieraæ”. Do konkursu 
zapraszamy wszystkich uczniów soleckich 
szkó³, ale nie tylko…Czekamy tak¿e na 
prace doros³ych plastyków amatorów. 
Rozstrzygniêcie konkursu i wrêczenie 
nagród nast¹pi 19 kwietnia w trakcie 
koncertu galowego imprezy „ WIRUJ!  
NIE ŒWIRUJ !”. Podpisane prace 
przyjmowane bêd¹ do 10 kwietnia2008 r. 
Informacje w  SCK  tel. 052 387 9824.

* W czwartek 6 marca w SCK  po 
raz pierwszy odby³y siê Wojewódzkie 
Konfrontacje Teatrów Lalkowych 
„PACYNKA”, w których wziê³o udzia³ 
14 amatorskich teatrów z ró¿nych stron 
naszego regionu. 

*Grupa Teatralna „SZLABAN” 
to wiêcej ni¿ AMATORSKI TEATR ! 
Teatr po pracy! Tu zrealizujesz swoje 
marzenia - aktorskie, plastyczne, 
muzyczne, taneczne, tel.052 387 9810 
/kom. 602 573 884 

* Jeszcze przez dwa tygodnie         
w Galerii „Homo Faber” SCK ogl¹daæ 
mo¿na bardzo interesuj¹c¹ wystawê 
malarstwa toruñskiego plastyka Marka 
A. Hofmana. To mi³o, ¿e po wielu 
œwiatowych galeriach ta wystawa trafi³a 
do Solca!
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Tenis sto³owy
5 kwietnia dowiemy siê, czy tenisiœci 

sto³owi MLKS-u zajm¹ trzecie miejsce     
w koñcowej tabeli tego sezony rozgrywek. 
Ostatnie trzy zwyciêstwa pozwalaj¹ 
optymistycznie spojrzeæ na ostateczne 
wyniki. Czy tak jednak bêdzie  zobaczymy. 
Warto te¿ zwróciæ uwagê na bardzo dobr¹ 
grê m³odzików, którzy po zwyciêstwie      
w Mistrzostwach powiatu, bardzo dobrze 
wypadli w eliminacjach olimpijskich. 
Najlepsi w powiecie to uczniowie Szko³y 
Podstawowej nr 4: Karol Filipczak, 
Szymon Paliwoda i Jakub Nikodem, którzy 
zajêli ca³e podium. Karol i Szymon            
w eliminacjach Igrzysk Olimpijskich 
Sportowców Wiejskich w tenisie sto³owym 
wygrali swoje grupy. Z rywalizacji odpad³ 
ich kolega J. Nikodem oraz wszystkie nasze 
zawodniczki. Wœród kadetów, juniorów       
i seniorów awans wywalczyli: Tomasz 
B³aszkowski, Dawid Trokowski, Wojciech 
Jendrzejewski, Bartosz Chlebosz i Robert 
Wojewódzki.

Trzy zwyciêstwa Weroniki
W dniach 23-24 lutego 2008 r. w hali 

OSiR w Solcu Kujawskim rozegrany 

z o s t a ³  O g ó l n o p o l s k i  T u r n i e j  
Klasyfikacyjny Juniorów i Juniorów 
M³odszych w badmintonie. W zawodach 
startowa³o ponad 80 zawodników z 16 
klubów. Doskonale w zaprezentowa³a siê 
Weronika Grudzina z soleckiego MLKS, 
która w grze pojedynczej juniorek 
pokona³a w finale Aleksandrê Janczewsk¹ 
z SLK Tramp Orneta 21:13, 21:14. Drugie 
zwyciêstwo zanotowa³a w finale gry 
pojedynczej juniorek m³odszych, gdzie 
pokona³a Kingê Stefañsk¹ z Soko³a 
Ropczyce 21:15, 21:10. Równie¿ turniej 
debla juniorek m³odszych zakoñczy³ siê 
sukcesem Weroniki, która wspólnie           
z kole¿ank¹ klubow¹ Aleksandr¹ 
Rogowsk¹ pokona³y w finale debel Emilia 
Korpus  Anna Moskal (MLKS Solec Kuj. / 
Sokó³ Ropczyce).

Bez sukcesów
W dniach 25-26 lutego 2008 r. w hali 

Oœrodka Sportu i Rekreacji w Solcu 
Kujawskim rozegrano Mistrzostwa 
Powiatu Bydgoskiego w koszykówce 
s z k ó ³  g i m n a z j a l n y c h .  N a j p i e r w  
rywalizowa³y dziewczêta, a do turnieju 
przyst¹pi³o 5 dru¿yn. Po rozegraniu 10 
spotkañ (grano systemem „ka¿dy              
z ka¿dym”) najlepsze okaza³o siê 
Gimnazjum w Brzozie, które odnios³o 
komplet czterech zwyciêstw. Drugie 
miejsce zajê³o Gimnazjum nr 2                 
w Osielsku, a na trzecim stopniu podium 
uplasowa³o siê Gimnazjum w Kotomierzu. 
Kolejne lokaty zajê³y dziewczêta z Bia³ych 
B³ot oraz Solca Kujawskiego. Nastêpnego 
dnia grali ch³opcy. Do turnieju przyst¹pi³o 
6 szkó³, które podzielono na 2 grupy. 
Nastêpnie rozegrano pó³fina³y oraz mecze 

o poszczególne miejsca. W finale 
Gimnazjum z Nowej Wsi Wielkiej 
pokona³o Gimnazjum z £ochowa 23:11.  
W meczu o trzecie miejsce gimnazjaliœci   
z ¯o³êdowa pokonali natomiast swoich 
rówieœników z Gimnazjum nr 1                
w Koronowie 21:16. Kolejne dwa miejsca 
zajê³y dru¿yny z Kotomierza oraz Solca 
Kujawskiego.

Koszykówka w wersji mini
29 lutego 2008 r. w sali gimnastycznej 

Szko³y Podstawowej nr 4 odby³y siê 
Mistrzostwa Solca Kujawskiego Szkó³ 
Podstawowych w minikoszykówce. 
Zarówno w kategorii dziewcz¹t jaki 
ch³opców gór¹ by³a SP 4. W meczu 
dziewcz¹t gospodynie pokona³y Zespó³ 
Szkó³ nr 1 16:9, a najskuteczniejsz¹ 
zawodniczk¹ by³a Emilia Batkowska, 
która rzuci³a 6 punktów. Oto sk³ad 
zwyciêskiej dru¿yny - Aleksandra 
Doligalska, Aleksandra Brodziñska, Marta 
Stolarczyk, Kinga Kot³owska, Emilia 
Batkowska, Agnieszka Bojakowska, Olga 
Stolarczyk oraz Kinga Boczkaja.

W meczu ch³opców SP nr 4 zwyciê¿y³a 
29:8. Najskuteczniejszym strzelcem by³ 
Marcin Gapiñski  zdobywca 9 punktów. 
Oprócz niego w zwyciêskim zespole grali  
Damian Piotrowicz, Miko³aj Wilczarski, 
Szymon Paliwoda, Rafa³ Grzybowski, 
Jakub Nikodem, Aleksander Jakubiec, 
D a w i d  K r u s z y ñ s k i ,  B a r t ³ o m i e j  
Kowalewski, Piotr Maciejewski, Tomasz 
Wêglikowski i Kamil Jarzêczka. 

Zwyciêzcy reprezentowaæ bêd¹ Solec 
Kujawski na Mistrzostwach Powiatu, 
które w marcu odbêd¹ siê w £ochowie.

Sportowy kalejdoskop

X Otwarte Mistrzostwa Regionu 
Kujawsko - Pomorskiego w Kyokushin 
Karate, w których uczestniczy³o 168 
zawodników z kilkunastu klubów z ca³ej Polski, 
by³y udane dla soleckich karateków. 

W klasyfikacji dru¿ynowej w kata 
zwyciê¿y³a ekipa z Solca Kujawskiego 
wyprzedzaj¹c Inowroc³aw i Postomino.           
W klasyfikacji dru¿ynowej w walkach 
triumfowa³a Bydgoszcz, a zawodnicy z Solca 
uplasowali siê na 4 miejscu. Solecki klub zdoby³ 
w sumie 12 medali, w tym 3 z³ote, 7 srebrnych i 2 
br¹zowe. Najlepiej z soleckiej dru¿yny spisa³ siê 

Pawe³ Elszyn, który wywalczy³ dwa z³ote 
kr¹¿ki. Oprócz Paw³a z³oto dla Solca wywalczy³ 
tak¿e Patryk Baumgart. Indywidualnie dla 
Solca Kujawskiego medale zdobywali: 
Aleksandra Dyba³, Kacper Siemianowski, 
Franek Domanowski, Norbert Wiemann, 
Martyna Wiemann, Krzysztof Feter i Patryk 
Boczkaja - srebrne, Paulina Cho³uj i Kacper 
Kêska - br¹zowe.

Pawe³ Elszyn
wypad³ najlepiej



 
 

Serdeczne wyrazy wspó³czucia 
z powodu œmierci

OJCA
Kole¿ance 

Aleksandrze Pszczó³kowskiej

sk³adaj¹
Pracownicy Przedszkola 

Promyczek

W zwi¹zku z ci¹g³ym rozwojem poszukujemy obecnie kandydatów na stanowiska:

 MECHANIK /AUTOMATYK / ELEKTRONIK
Dzia³ Utrzymania Ruchu

miejsce pracy: Solec Kujawski

od kandydatów oczekujemy:
Ä wykszta³cenia technicznego: mechanik / automatyk / elektronik
Ä praktycznej znajomoœci zawodu
Ä samodzielnoœci i odpowiedzialnoœci
Ä dyspozycyjnoœci i zaanga¿owania (praca w systemie zmianowym)

w zamian oferujemy:
Ä pracê w stabilnej i dynamicznie rozwijaj¹cej siê firmie
Ä pakiet socjalny (dofinansowanie do wczasów, po¿yczki zak³adowe, etc.)
Ä wynagrodzenie adekwatne do stanowiska i osi¹ganych wyników pracy

Oferty zawieraj¹ce cv i list motywacyjny oraz  zgodê na przetwarzanie danych 
osobowych prosimy przesy³aæ na adres: Papiery Powlekane Pasaco Sp. z o.o., Dzia³ 
Personalny, ul. Toruñska 63a, 86-050 Solec Kujawski, lub e-mail: rekrutacja@pasaco.pl, 
tel. 052 3875527 lub 0661 777 676.

Informujemy, ¿e nadsy³anych ofert nie zwracamy. Zastrzegamy sobie mo¿liwoœæ 
kontaktu z wybranymi osobami. 

USC zanotowa³

Bogner Komexim Sp. z o.o.
z siedzib¹ w Solcu Kujawskim
(teren Parku Przemys³owego)

zatrudni: 
1. OPERATORÓW - WYDAWCÓW   

MAGAZYNOWYCH
2. KRAJACZY METALI

3. POMOCNIKÓW KRAJACZY
4. FREZERÓW CNC
(obróbka zgrubna CNC)

5. MISTRZA PRODUKCJI
6. PRACOWNIKA DO DZIA£U
 UTRZYMANIA CI¥G£OŒCI

RUCHU
oraz przyjmie

UCZNIÓW DO PRZYUCZENIA 
ZAWODU.

Wiêcej o nas:
www.bogner-komexim.pl

Oferty prosimy przesy³aæ na adres:
bokom@bogner-komexim.pl 

tel. kontaktowy: 052 327 89 72 

Bogner Komexim Sp. z o.o.
z siedzib¹ 

w Solcu Kujawskim
(teren Parku Przemys³owego)

zatrudni
 

HANDLOWCÓW

Oferty prosimy przesy³aæ na adres:
ul. Unii Europejskiej 21,
86-050 Solec Kujawski

lub bokom@bogner-komexim.pl

MA£¯EÑSTWA:

Aleksandra KuŸniewska - 
Pawe³ Lampka 

(22 lutego 2008 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej 
drodze ¿ycia!

4,78 do 5,18 to œrednie uzyskane          
w pierwszym semestrze przez uczniów 
Zespo³u Szkó³  nr  1 .  Wszystkim 
wyró¿nionym uczniom, ¿yczymy wielu 
nowych sukcesów i równie wspania³ych 
wyników w nauce w II semestrze. 
Ma³gorzata NiedŸwiedzka, dyrektor 

Zespo³u Szkó³ liczy te¿, ¿e do grona 31 
wzorowych uczniów do³¹czy kolejna 
grupa, któr¹ bêdzie mo¿na wyró¿niæ na 
zakoñczenie roku szkolnego. Oto lista 
najlepszych uczniów oraz ich wyniki:

Ma³gorzata Kolasiñska (IV a; 5,18); 
Wiktoria Gotowa³a (IV a; 5,09); Julia 
Kubicka (IV b; 4,84); Marlena Kwasik (IV 
b, 4,90); Adrianna Markiewicz (V a, 4,90); 
Ana Pniewska (V a, 4,90); Dominika 
KuŸnicka (V a, 4,90); Magdalena Zaj¹c (V 
b, 5,20); Jakub Klimczak (V b, 5,10); 
Adrianna Tomaœko (V b, 4,90); Agata 
Torzewska (V b, 4,90); Hanna Konopa (V 
b, 4,80); Sylwester Tomella (V c, 4,80); 
Przemys³aw Andrzejewski (VI a, 4,78); 
Mateusz Kuku³ka (VI a, 5,00); Pawe³ Bajor 
(VI c, 4,77); Micha³ Orpiszewski (VI c, 
4,77); Sylwia Szarmach (VI c, 5,11); Daria 
Wolniak (VI c, 4,77); Krystyna Kolasiñska 
(I á, 5,21); Paulina Szymczak (I á, 5,00); 
Izabela Œwi¹tek (I á, 4,92); Oktawia 
Ciesielska (I â, 4,93); Anna Dudziñska (I â, 
4,92); Magdalena Sobiechowska (I â, 
4,86); Ewa Konopa (I â, 4,79); Wojciech 
Gêszczak (II á, 5,00); Adrianna Jakubiec (II 
á, 4,90); Sara Podgórska (II á, 4,80); Marta 
Smoliñska (II á, 4,80); Agata Szefke (II â, 
4,78).

Najlepsi
w Zespole Szkó³

Warto siê dobrze uczyæ. Wiedz¹        
o tym nie tylko nauczyciele, ale                 
i uczniowie.

23 lutego w toruñskim Zespole Szkó³ nr 
28 rozstrzygniêto konkursu „Mój las”. 
Organizatorem by³ toruñski oddzia³ Ligi 
Ochrony Przyrody. Konkurs polega³ na 
wykonaniu pracy w formie opisowej             
o objêtoœci 10-15 stron, która mog³a byæ 
uzupe³niona fotografiami, rysunkami, 
szkicami, itp. Laureatami zostali miêdzy 
innymi uczniowie Szko³y Podstawowej nr 4: 
Monika i Agnieszka Jab³oñskie, które zajê³y 
III miejsce w kategorii klas starszych oraz 
klasa II E - II miejsce w m³odszej grupie 
wiekowej.

Mój lasMój las
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